

Діяльність Верховної Ради України:

дайджест публікацій на сторінках українських ЗМІ

Вип. 35 (11 - 20 грудня 2025 року). – 60с.

Зміст

Верховна Рада України	1
Голова Верховної Ради України.....	7
Перший заступник Голови Верховної Ради України.....	9
Заступник Голови Верховної Ради України.....	11
Законотворчість.....	12
Парламентські комітети та фракції.....	31
Народні депутати України.....	35

Верховна Рада України

1. В Україні планують створити Тимчасову слідчу комісію для боротьби з корупцією під час дії воєнного стану *[Електронний ресурс]* // Суд.-юрид. газ. – 2025. – 15 груд. – Електрон. дані. Йдеться про зареєстрований у Верховній Раді України (ВР України) проєкт постанови № 14291 щодо створення ТСК для розслідування можливих фактів порушень законодавства під час дії воєнного стану. Як зазначили ініціатори проєкту, створення комісії є необхідним кроком для посилення парламентського контролю та запобігання фінансовим зловживанням і корупційним схемам у ключових сферах державного управління під час воєнного стану. До складу ТСК має увійти 14 народних депутатів із різних політичних фракцій та позафракційні парламентарі, дія комісії триватиме один рік, а перший звіт про результати роботи має бути заслуханий на пленарному засіданні ВР

України не пізніше шести місяців після прийняття постанови. Текст: <https://sud.ua/uk/news/publication/348555-v-ukraine-planiruyut-sozdat-vremennuyu-sledstvennuyu-komissiyu-dlya-borby-s-korrupsiey-v-period-deystviya-voennogo-polozheniya>

2. **Гал І. Підвищення пенсій з 1 січня: кому додадуть 234 гривні, а кому — більше 1500** [Електронний ресурс] / Ірина Гал // **Fakty.ua** : [вебсайт]. – 2025. – 16 груд. — Електрон. дані. Повідомлено, що цієї осені парламент затвердив Держбюджет на 2026 рік, вперше з 2023 р. підтримавши підвищення соціальних стандартів: мінімальної зарплати (із 8000 грн до 8647 грн); загального прожиткового мінімуму (із 2920 грн до 3209 грн); прожиткового мінімуму для працездатних (із 3028 грн до 3328 грн) і втративших працездатність (із 2361 грн до 2595 грн) осіб. Вказано, що від цих показників залежать основні соціальні виплати, тож в 2026 р. вони мають зрости, у тому числі й пенсійні виплати. Розглянуто, на скільки підвищаться різні види пенсійних виплат. Текст: <https://fakty.ua/464524-povyshenie-pensij-s-1-yanvary-a-komu-dobavyat-234-grivni-a-komu---bolshe-1500>

3. **Двом освітянкам з Луганщини присудили премію Верховної Ради України** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // **Голос України**. – 2025. – 12 груд. [№ 491]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що Верховна Рада України (ВР України) ухвалила Постанову про присудження щорічної Премії педагогічним працівникам закладів дошкільної, загальної середньої, професійної та позашкільної освіти. Цього року нагороду отримали 46 педагогів із різних регіонів країни. Серед лауреатів — представниці Луганщини: директорка гімназії «Гармонія» міста Сєвєродонецьк Людмила Тетяничко та вчителька початкових класів Лисичанського ліцею № 28 «Гарант» Олена Шибкова. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389193>

4. Липчанський М. В Україну з Росії та ТОТ вернули 60 громадян [Електронний ресурс] / Максим Липчанський // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 16 груд. — Електрон. дані. Як повідомив у Telegram Уповноважений Верховної Ради України (ВР України) з прав людини Дмитро Лубінець, повернення громадян із РФ і тимчасово окупованих територій (ТОТ) відбулось за результатами його зустрічі з російською уповноваженою з прав людини Т. Москальковою та з керівниками місії Міжнародного комітету Червоного Хреста (МКЧХ) в Україні та РФ. Серед тих, що повернулися, - 15 українських громадян, більшість із яких маломобільні; ще 45 утримувались в пунктах тимчасового тримання іноземців на території РФ. За словами Д. Лубінця, під час зустрічі також передали 2000 посилок із гуманітарною допомогою для українських військовополонених і листи від рідних; були досягнуті домовленості щодо верифікації осіб, зниклих безвісти за особливих обставин і передані списки; передали списки з числа окремої категорії громадян - важкопоранених і важкохворих. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4840932-v-ukrainu-z-rosii-ta-tot-vernuly-60-hromadian>

5. Лученко Т. Тимчасова слідча комісія Верховної Ради оприлюднила проект звіту, в якому розкритикувала роботу НАЗК [Електронний ресурс] / Тарас Лученко // Суд.-юрид. газ. – 2025. – 17 груд. – Електрон. дані. Йдеться про пакет документів, наданий ТСК Верховної Ради України (ВР України) з питань розслідування можливих фактів корупційних або пов'язаних з корупцією правопорушень у правоохоронних органах, судах та органах судової влади про виконану роботу. Зазначено, що ТСК проаналізувала діяльність Національного агентства з питань запобігання корупції (НАЗК), першочергово зосередивши свою увагу на аналізі рівня корупції у самому Агентстві. Вказано на низку недоліків у роботі НАЗК, а саме: наявні внутрішні механізми контролю в Агентстві демонструють низьку ефективність та недостатню здатність

забезпечувати реальне виявлення і запобігання корупційним ризикам; НАЗК не застосовує достатніх заходів реагування на інформацію, яка поширюється засобами масової інформації (ЗМІ) та містить ознаки корупційних правопорушень; підхід НАЗК до перевірки декларацій не забезпечує реальної протидії корупції у правоохоронних і судових органах, оскільки не враховує оперативну інформацію, дані кримінальних проваджень, способи життя декларантів та їхніх пов'язаних осіб, інформацію у ЗМІ щодо кричущих випадків корупції і незаконного збагачення посадовими особами. Акцентовано на суттєвих ризиках внаслідок системного невжиття належних заходів контролю з боку НАЗК, серед яких: ризик подальшої деградації системи запобігання корупції; ризик безкарності посадових осіб; ризик втрати довіри громадян до державних інституцій; ризик порушення міжнародних зобов'язань України; ризик виникнення системних зловживань у сфері правосуддя; ризик порушення принципів прозорості та підзвітності. Текст: <https://sud.ua/uk/news/publication/348718-vremennaya-sledstvennaya-komissiya-verkhovnoy-rady-obnarodovala-proekt-otcheta-v-kotorom-raskritikovala-rabotu-nazk>

6. **Омбудсман України взяв участь у круглому столі щодо безпекової ситуації у громадах у контексті підготовки до післявоєнних виборів [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 17 груд. [№ 494]. – Електрон. дані.** Уповноважений Верховної Ради України з прав людини наголосив, що проведення виборів після війни є перевіркою спроможності держави виконувати Конституцію та зберігати демократичний устрій, а право голосу не може бути предметом компромісів. Він зауважив, що серед основних викликів — правова визначеність, виборча логістика та безпека. Водночас ці чинники не можуть слугувати підставою для обмеження виборчих прав мільйонів громадян, зокрема внутрішньо переміщених осіб (ВПО) і українців за кордоном, голос яких має бути забезпечений.

Непроведення виборів у громадах через безпекові ризики означатиме фактичне позбавлення людей конституційного права. Забезпечення прозорих і доступних виборів для всіх є ключовим показником демократичності держави

Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389327>

7. У Житомирі провели регіональний міжвідомчий форум із захисту прав людини [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 12 груд. [№ 491]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що у Житомирі 10 грудня відбувся регіональний міжвідомчий форум «Громада як відповідна точка захисту прав людини в Україні: Житомирищина», приурочений до Міжнародного дня прав людини. Захід об'єднав представників центральних і місцевих органів влади, територіальних громад, народних депутатів і громадського сектора. Участь у події взяли Уповноважений Верховної Ради України (ВР України) з прав людини Дмитро Лубінець (онлайн), заступник начальника Житомирської ОВА Віктор Градівський, Представник Уповноваженого в області Юрій Погодицький та фахівці відповідних структурних підрозділів. Учасники підкреслили, що громади відіграють ключову роль у створенні умов, за яких кожна людина відчуває захищеність, доступність підтримки та можливість реалізувати свої права. Житомирищина, попри виклики воєнного часу, послідовно впроваджує інструменти, спрямовані на зміцнення системи захисту прав людини. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389184>

8. Уроки України для світу: як український досвід змінює глобальний захист прав людини [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 13 груд. [№ 492]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що у Києві відбулася Міжнародна правозахисна конференція «Уроки України для світу: нові виклики у сфері захисту прав людини», приурочена до Дня прав людини. Цьогоріч подія об'єднала понад 1000 учасників офлайн та онлайн із усіх регіонів України. Відкриваючи конференцію, Уповноважений Верховної Ради України з прав

людини Дмитро Лубінець наголосив: «Коли світ сумнівається — українці роблять неможливе. Бо ми боремося не лише за землю — ми боремося за людей і за майбутнє». Також відбулися змістовні панельні дискусії. Конференція продемонструвала: український досвід — це не лише трагедія війни, а й основа для розробки нових глобальних підходів у сфері прав людини. Україна формує практики, що допомагають світу посилювати механізми захисту, справедливості та відповідальності. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389239>

9. **Час грає проти нас: кожен день окупації забирає в українських дітей дитинство** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // *Голос України*. – 2025. – 12 груд. [№ 491]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що Уповноважений Верховної Ради України (ВР України) з прав людини Дмитро Лубінець під час зустрічі із Президентом Республіки Кіпр Нікосом Христодулідісом окреслив ключові гуманітарні пріоритети України, серед яких — повернення незаконно депортованих РФ українських дітей. Д. Лубінець проінформував про механізми пошуку та повернення дітей і наголосив на критичній потребі посилення міжнародного тиску для припинення цієї злочинної практики. Омбудсман висловив вдячність Кіпру за послідовну підтримку України, гуманітарну допомогу та голос на користь резолюції Генеральної Асамблеї ООН щодо негайного повернення викрадених українських дітей. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389209>

10. **Чернишук П. Виклики у сфері захисту прав людини: в Києві відбулася конференція** [Електронний ресурс] / Павло Чернишук // *Юрид. газ.* – 2025. – 11 груд. – Електрон. дані. Подано інформацію, що 10.12.2025 у Києві з нагоди Дня прав людини відбулася міжнародна конференція «Уроки України для світу: нові виклики у сфері захисту прав людини», організована *Офісом Уповноваженого Верховної Ради України (ВР України) з прав людини*. Захід об'єднав понад 1000 учасників офлайн та онлайн для обговорення сучасних проблем захисту прав людини в умовах тривалої війни, соціально-

економічних викликів і постійних загроз безпеці. У виступах експертів висвітлено значне зростання звернень до Офісу омбудсмана, труднощі забезпечення доступу до правосуддя, практичне виконання рішень судів, а також потребу в психосоціальній підтримці дітей, порушених війною. Окрему увагу приділено імплементації міжнародних стандартів захисту прав людини, демократичному контролю, фіксації воєнних злочинів і підтримці діаспор. Обговорювались також інституційні бар'єри, зокрема у судовій системі, та перспективи державної політики щодо безпечного повернення українських громадян із-за кордону. Текст: <https://yur-gazeta.com/golovna/vikliki-u-sferi-zahistu-prav-lyudini-v-kievi-vidbulasya-konferenciya.html>

Див. також: 19-22, 30, 60, 91, 97

Голова Верховної Ради України

11. Голова Верховної Ради України підбив підсумки робочого візиту до Італії та Держави Ватикан [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 13 груд. [№ 492]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що Голова Верховної Ради України (ВР України) Руслан Стефанчук завершив робочий візит до Італійської Республіки та Держави Ватикан, де він провів низку зустрічей із керівництвом Палати депутатів і Сенату Італії, представниками Святого Престолу, а також узяв участь у засіданні італійського парламенту. Головними темами обговорення були подальша військова, фінансова й гуманітарна підтримка України, повернення незаконно вивезених українських дітей і полонених, а також міжнародні зусилля, спрямовані на досягнення справедливого та тривалого миру. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389248>

12. Голова Верховної Ради України провів зустріч з Державним секретарем Святого Престолу Кардиналом П'єтро Пароліном

[Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 13 груд. [№ 492]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що у межах робочого візиту до Рима Голова Верховної Ради України (ВР України) Руслан Стефанчук зустрівся з Державним секретарем Святого Престолу, Кардиналом П'єтро Пароліном. Голова ВР України подякував Його Емінінції за послідовну увагу Святого Престолу до України. Він відзначив, що нещодавні контакти на найвищому рівні вкотре підтверджують вагому роль Святого Престолу у міжнародних зусиллях, спрямованих на встановлення справедливого і тривалого миру для України. Під час зустрічі Р. Стефанчук проінформував Кардинала Пароліна про поточні дипломатичні консультації України зі США та європейськими партнерами. Він наголосив, що незмінним орієнтиром України залишається справедливий мир, а не тимчасова пауза, яка дала б РФ можливість перегрупуватися. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389249>

13. **Голова Верховної Ради України Руслан Стефанчук зустрівся з Папою Римським Левом XIV у Ватикані [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 13 груд. [№ 492]. – Електрон. дані.** Подано інформацію, що у межах робочого візиту до Рима Голова Верховної Ради України (ВР України) Руслан Стефанчук відвідав Ватикан, де зустрівся з Його Святістю Папою Римським Левом XIV. Під час аудієнції Руслан Стефанчук висловив глибоку вдячність за незмінну духовну підтримку України, молитви за мир і особливу увагу Святішого Отця до українського народу в час найтяжчих випробувань. Сторони обговорили гуманітарну ситуацію, насамперед шляхи посилення міжнародних зусиль, спрямованих на повернення українських дітей, незаконно вивезених до РФ, українських військовополонених і цивільних заручників. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389238>

14. **Голова Верховної Ради України Руслан Стефанчук перебуває з робочим візитом в Італії [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату**

Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 12 груд. [№ 491]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що Голова Верховної Ради України (ВР України) Руслан Стефанчук розпочав робочий візит до Італійської Республіки та провів зустріч із Головою Палати депутатів Лоренцо Фонтаною. Сторони обговорили ключові питання двосторонньої взаємодії, зокрема подальшу підтримку України з боку Італії та Європейського Союзу (ЄС). Також у межах робочого візиту до Рима Р. Стефанчук провів зустріч із Головою Сенату Італійської Республіки Іняціо Ла Руссою, під час якої сторони обговорили готовність Італії долучатися до післявоєнного відновлення України та активну участь італійського бізнесу в майбутніх проєктах. Також Голова ВР України провів зустріч із групою дружби з Україною в італійському парламенті, яку очолює заступник Голови Палати депутатів Джорджо Муле. Переговори пройшли в атмосфері взаємної довіри та партнерства. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389212>

Див. також: 19-21, 27, 73

Перший заступник Голови Верховної Ради України

15. **Олександр Корнієнко: Мета України — приєднатися на початку 2026 року до Конвенції ОЕСР проти підкупу іноземних посадових осіб [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 11 груд. [№ 490]. – Електрон. дані.** Подано інформацію, що впродовж 9 — 12 грудня Перший заступник Голови Верховної Ради України (ВР України) перебував із робочим візитом у Франції, де зустрівся з головою Групи дружби у Сенаті Франції Надією Сологуб та Роланом Лескюром, міністром економіки, фінансів, промислового та цифрового суверенітету Франції. Сторони обговорили ключові питання співпраці, а також можливості використання заморожених активів РФ на користь України. Також відбулася зустріч із Директором Директорату

Фінансового Ринку та Підприємництва (DAF) Карміне Ді Нойя та Керівницею Відділу з протидії корупції Джулією Фромхольц, з якою, за словами Першого віцеспікера, нещодавно відбулася змістовна розмова у ВР України. О. Корнієнко подякував французьким колегам за увагу та роботу над українськими питаннями. У ході візиту українська сторона долучилася до участі у Робочій групі ОЕСР з питань боротьби з хабарництвом у міжнародних комерційних операціях (WGB). Під час наради учасники обговорили виконання країнами вимог Конвенції ОЕСР щодо боротьби з хабарництвом іноземних посадових осіб та обмінялися досвідом і напрацюваннями у протидії таким злочинам. Окрему увагу приділили посиленню міжнародної співпраці правоохоронних органів держав-членів ОЕСР у розслідуванні корупційних правопорушень. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389169>

16. Перший віцеспікер Олександр Корнієнко: Парламентська дипломатія відіграє ключову роль у зміцненні співпраці з країнами Скандинавсько-Балтійської вісімки [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 12 груд. [№ 491]. – Електрон. дані. Повідомлено, що Перший заступник Голови Верховної Ради України (ВР України) Олександр Корнієнко провів зустріч із делегацією директорів департаментів країн Східної Європи міністерств закордонних справ Північно-Балтійських країн, за участі представників комітетів і фракцій українського парламенту. Основна увага була приділена питанням міжнародної підтримки України, зусиллям ВР України у процесі євроінтеграції держави, а також ролі парламентської дипломатії у зміцненні співпраці з країнами Скандинавсько-Балтійської вісімки. Перший віцеспікер наголосив: Україна повністю віддана мирному процесу. «Наші червоні лінії залишаються незмінними, включаючи повагу до територіальної цілісності та суверенітету, відсутність обмежень щодо нашої безпеки, внутрішньої та зовнішньої політики. Дякуємо партнерам за підтримку нашої позиції», —

зауважив він. Особливу увагу О. Корнієнко приділив питанням євроінтеграції України, відзначивши, що ВР України залишається головним майданчиком для прийняття рішень, необхідних для повноправного членства України в ЄС. Він висловив готовність до подальшої активної співпраці з іноземними партнерами для наближення норм українського права до стандартів ЄС.
Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389206>

Див. також: 93

Заступник Голови Верховної Ради України

17. **Віцеспікерка Олена Кондратюк: Парламент прийняв за основу законопроект про щоденну Хвилину мовчання [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 18 груд. [№ 495]. – Електрон. дані. Як повідомила Заступниця Голови Верховної Ради України (ВР України) Олена Кондратюк, ВР України ухвалила у першому читанні законопроект № 14144 «Про внесення змін до деяких законодавчих актів України щодо вшанування пам'яті співвітчизників, які загинули внаслідок збройної агресії російської федерації», що регламентує проведення щоденної Хвилини мовчання о 9-ій ранку. Представляючи законопроект у сесійній залі, О. Кондратюк зазначила, що не тільки народні депутати є авторами ініціативи. «Це законопроект Ірини Цибух. Героїні України помертньо, госпітальєрки, дівчини, якій назавжди залишилося 25. Вона почала переосмислювати культуру пам'яті і культуру вшанування загиблих», – зазначила Віцеспікерка. За її словами, це також законопроект активістів із громадської організації «Вшануй», які займаються популяризацією Хвилини мовчання щодня о 9-ій ранку. «Це законопроект тисяч мам і тат, дружин, чоловіків, сестер і братів, дітей, які лишилися сиротами. Їм так важливо відчувати, що смерть їхньої близької людини була**

недаремною» — додала О. Кондратюк. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389320>

18. Україна та Польща посилюють співпрацю у безпеці, євроінтеграції та відбудові *[Електронний ресурс]* / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // *Голос України*. – 2025. – 13 груд. [№ 492]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що 1 грудня у Львові відбулася 14-та Сесія Парламентської асамблеї України та Республіки Польща. За її результатами співголови Асамблеї – Заступниця Голови Верховної Ради України (ВР України) Олена Кондратюк та пані Віцемаршалок польського Сейму Моніка Веліховська - підписали Спільну декларацію. Як повідомила О. Кондратюк, ключовими пунктами Декларації є те, що Польща виступає за відкриття для України переговорів для вступу до ЄС та створення Спеціального трибуналу щодо злочинів РФ. Також зафіксована необхідність продовження пошукових та ексгумаційних робіт і боротьби з дезінформацією, яку РФ поширює з метою посіяти недовіру між українцями та поляками. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389210>

Законотворчість

19. Голова Верховної Ради України Руслан Стефанчук повідомив про результати пленарного засідання Верховної Ради України 16 грудня 2025 року *[Електронний ресурс]* / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // *Голос України*. – 2025. – 17 груд. [№ 494]. – Електрон. дані. Йдеться про пленарне засідання Верховної Ради України (ВР України) 16 грудня 2025 р., під час якого було ухвалено в цілому проєкт Закону про внесення змін до деяких законів України щодо приведення регулювання у сфері ветеринарної медицини та у сфері благополуччя тварин у відповідність до актів права Європейського Союзу (ЄС), проєкт Закону про внесення зміни до ст. 5 Закону України «Про Єдиний державний реєстр призовників,

військовозобов'язаних та резервістів» (з урахуванням пропозицій Комітету). Також було ухвалені за основу проєкт Закону про внесення змін до деяких законодавчих актів України щодо вшанування пам'яті співвітчизників, які загинули внаслідок збройної агресії Російської Федерації (з доопрацюванням відповідно до ч. 1 ст. 116 та інші. Текст:

<https://www.golos.com.ua/article/389318>

20. Голова Верховної Ради України Руслан Стефанчук повідомив про результати пленарного засідання Верховної Ради України 17 грудня 2025 року [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 18 груд. [№ 495]. – Електрон. дані. Йдеться про пленарне засідання Верховної Ради України (ВР України) 17 грудня 2025 р., під час якого було ухвалено в цілому проєкт Закону про внесення змін до деяких законодавчих актів України щодо вдосконалення порядку призначення та звільнення з посад членів Кабінету Міністрів України (ухвалено рішення про невідкладне підписання закону), проєкт Закону про внесення змін до розділу III «Прикінцеві та перехідні положення» Закону України «Про виконавче провадження» (з урахуванням пропозицій Комітету, ухвалено рішення про невідкладне підписання) та проєкт Закону про внесення змін до деяких законів України щодо правового статусу та медичного забезпечення військовослужбовців з числа іноземців та осіб без громадянства та інші. Також ухвалено за основу проєкт Закону про безпеку та інтегрованість залізничного транспорту України та проєкт Закону про внесення змін до Митного кодексу України щодо оцінки ефективності та результативності діяльності митних органів (з доопрацюванням відповідно до ч. 1 ст. 116). Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389351>

21. Голова Верховної Ради України Руслан Стефанчук повідомив про результати пленарного засідання Верховної Ради України 18 грудня 2025 року [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 19 груд. [№ 496]. – Електрон. дані.

Йдеться про пленарне засідання Верховної Ради України (ВР України) 18 грудня 2025 р., під час якого було ухвалено в цілому проєкт Закону про академічну доброчесність, проєкт Закону про внесення змін до деяких законів України щодо державної підтримки кінематографії в Україні та інші. Також були ухвалені за основу проєкт Закону про внесення змін до деяких законів України щодо відрадянщення (дерадянзації) назви розмінної монети України (зі скороченням наполовину строку подачі пропозицій і поправок), проєкт Закону про внесення змін до Закону України «Про державну соціальну допомогу особам з інвалідністю з дитинства та дітям з інвалідністю» щодо формування комплексної державної підтримки та підвищення соціальних гарантій для сімей з особами з інвалідністю (з урахуванням пропозицій Комітету та доопрацюванням відповідно до ч. 1 ст. 116) та низку інших.
Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389400>

22. Данченко О. Рух законодавства у сфері постмортальної репродукції в Україні: аналіз та перспективи [Електронний ресурс] / Ольга Данченко // Юрид. практика. – 2025. – 18 груд. – Електрон. дані.
Проаналізовано законотворчу діяльність Верховної Ради України (ВР України) у сфері врегулювання постмортальної репродукції, тобто зачаття за допомогою методів допоміжної репродукції і народження дитини після смерті одного з батьків. Окреслено деякі спірні моменти та етичні виклики цього правового інституту відповідно до європейських правових стандартів щодо захисту честі, гідності, приватності персональних і біометричних даних, медичних і репродуктивних прав. Констатовано, що становлення інституту постмортальної репродукції є багатостадійним і складним як з правової, так і з етичної точки зору процесом, що безумовно має відбуватися з урахуванням принципів системності, обґрунтованості та ефективності з метою збереження безцінного українського генофонду. Текст: <https://pravo.ua/rukh-zakonodavstva-u-sferi-postmortalnoi-reproduksii-v-ukraini-analiz-ta-perspektyvy/>

23. **Доопрацьований законопроект щодо захисту від недобросовісних торгівельних практик рекомендують прийняти за основу** *[Електронний ресурс]* / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // **Голос України. – 2025. – 16 груд. [№ 493]. – Електрон. дані.** Подано інформацію, що на засіданні 10 грудня 2025 р. Комітет Верховної Ради України (ВР України) з питань економічного розвитку розглянув законопроект про внесення змін до деяких законодавчих актів України щодо встановлення сприятливих умов для товаровиробників при реалізації харчових продуктів (реєстр. № 6068) та альтернативні до нього. Норми зазначених законопроектів спрямовані на врегулювання відносин між постачальниками та покупцями харчових продуктів та імплементацію у національне законодавство норм деяких Директив Європейського Парламенту і Ради. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389290>

24. **Законопроект про основні засади державного нагляду (контролю) рекомендують прийняти в цілому** *[Електронний ресурс]* / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // **Голос України. – 2025. – 13 груд. [№ 492]. – Електрон. дані.** Подано інформацію, що 11 грудня Комітет Верховної Ради України (ВР України) з питань економічного розвитку на своєму засіданні розглянув законопроект про основні засади державного нагляду (контролю), реєстр. № 14030, підготовлений до другого читання. Зауважено, що необхідність переорієнтації системи державного нагляду (контролю) від бюрократичних практик до ризик-орієнтовних зумовила розроблення цього законопроекту. Його метою є удосконалення засад державного нагляду (контролю), уніфікації процедури здійснення заходів державного нагляду (контролю), а також виключення неефективних та обтяжливих норм державного контролю, що містить чинний Закон України «Про основні засади державного нагляду (контролю) у сфері господарської діяльності». Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389245>

25. **Законопроект щодо пільг з оплати проїзду та деяких інших рекомендують прийняти в цілому [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 13 груд. [№ 492]. – Електрон. дані.** Подано інформацію, що 11 грудня Комітет Верховної Ради України (ВР України) з питань соціальної політики та захисту прав ветеранів провів чергове засідання у режимі відеоконференції, на якому під час обговорення положень проекту Закону України про внесення змін до деяких законодавчих актів України щодо пільг з оплати проїзду та деяких інших пільг (реєстр. № 5651-2) Комітет ухвалив рішення схвалити текст порівняльної таблиці до законопроекту з пропозиціями і поправками народних депутатів, а також із урахуванням пропозицій, проголосованих на засіданні, рекомендував ВР України ухвалити його в другому читанні та в цілому з необхідним техніко-юридичним опрацюванням. Метою законопроекту є реформування існуючої системи реалізації пільг з оплати проїзду. Пропонується вирішити низку системних проблем, що існують у сфері пільгових перевезень. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389247>

26. **Законопроект щодо унормування діяльності та державної реєстрації громадських організацій рекомендують прийняти в другому читанні та в цілому [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 12 груд. [№ 491]. – Електрон. дані.** Подано інформацію, що Комітет Верховної Ради України (ВР України) з питань правової політики розглянув на своєму засіданні 11 грудня 2025 р. пропозиції голови підкомітету з питань діяльності органів юстиції, органів виконання покарань та пробації Фріса І. П. до проекту Закону про внесення змін до деяких законів України щодо унормування діяльності та державної реєстрації громадських організацій (реєстр. № 8084), ухваленого парламентом за основу 12.01.2023. Метою законопроекту є створення сприятливих умов для діяльності громадських організацій шляхом врегулювання на законодавчому рівні процедурних питань, запровадження

низки нововведень, спрямованих на спрощення процедури реєстрації та усунення розбіжностей у застосуванні положень чинного законодавства, яке регулює відносини у відповідній сфері. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389214>

27. **Здоровило Т. Шаг на порозі: комітет ВРУ рекомендує перейменувати копійку [Електронний ресурс] / Тарас Здоровило // Україна молода. – 2025. – 15 груд. – Електрон. дані. Йдеться про рішення Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань фінансів, податкової та митної політики рекомендувати парламенту прийняти за основу і в цілому законопроект про перейменування "копійки" на "шаг". Зазначено, що у вересні 2024 р. Національний банк України (НБУ) ініціював зміну назви розмінних монет, і через місяць голова НБУ Андрій Пишний направив Голові ВР України Руслану Стефанчуку відповідний законопроект з проханням запропонувати його внесення на розгляд парламенту.** Текст: <https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/192702/>

28. **Комітет з питань освіти, науки та інновацій розглянув ряд законопроектів та ухвалив відповідні рішення [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 11 груд. [№ 490]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що 10 грудня 2025 р. під головуванням голови Комітету Сергія Бабака відбулося засідання Комітету з питань освіти, науки та інновацій, під час якого народні депутати України - члени Комітету розглянули шість питань Порядку денного засідання. Зокрема, проєкт Закону України «Про біологічну безпеку та біологічний захист» (реєстр. № 14091 від 30.09.2025), поданий Кабінетом Міністрів України (КМ України), проєкт Закону України «Про внесення змін до Дисциплінарного статуту Національної поліції України щодо вдосконалення порядку проведення службових розслідувань та забезпечення незалежності дисциплінарних комісій» (реєстр. № 13713 від 29.08.2025), поданий КМ України, проєкт Закону України «Про внесення змін до статті**

38 Кодексу України про адміністративні правопорушення щодо збільшення строків накладання адміністративного стягнення за правопорушення щодо булінгу (цькування) учасника освітнього процесу» (реєстр. № 14127 від 17.10.2025), поданий народним депутатом України Вінтоняк О. В. та іншими народними депутатами України, та інші. Текст:

<https://www.golos.com.ua/article/389175>

29. **Лиса А. Рада підтримала законопроект про загальнонаціональну хвилину мовчання [Електронний ресурс] / А. Лиса // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 16 груд. — Електрон. дані.** Вказано, що Верховна Рада України (ВР України) 16.12.2025 проголосувала у першому читанні проєкт закону № 14144 щодо вшанування пам'яті загиблих унаслідок повномасштабного вторгнення РФ. Мета документа – визначення на законодавчому рівні загальнонаціональної хвилини мовчання як щоденного комеморативного заходу у сфері національної пам'яті. Законопроектом пропонується: внести зміни до Закону «Про засади державної політики національної пам'яті Українського народу» та Кодексу цивільного захисту України; проводити загальнонаціональну хвилину мовчання щоденно о 9 годині 00 хв.; органи державної влади та місцевого самоврядування мають забезпечити інформування про початок і завершення загальнонаціональної хвилини мовчання на підприємствах, в установах, організаціях, які належать до сфери їх управління. Наголошено, що ухвалення ініціативи, зокрема, сприятиме формуванню культури пам'яті, вихованню поваги до героїв і відповідальності живих перед загиблими. Текст:

<https://ua.korrespondent.net/ukraine/4840858-rada-pidtrymala-zakonoproiekt-pro-zahalnonatsionalnu-khvylynu-movchannia>

30. **Парламент ухвалив закон про діяльність центрів рекрутингу ЗСУ [Електронний ресурс] // Юрид. практика. – 2025. – 16 груд. — Електрон. дані.** Йдеться про ухвалення Верховною Радою України (ВР України) в цілому Закону про внесення змін до законодавства щодо уточнення

повноважень центрів рекрутингу Збройних сил України (ЗСУ), який спрямований на підвищення ефективності контрактного рекрутингу та доукомплектування військових частин мотивованим особовим складом. Як повідомили в Апараті ВР України, законодавчі зміни деталізують роль центрів рекрутингу в системі військового обліку та взаємодії з іншими органами сектору безпеки і оборони, зокрема зміни внесено до Закону "Про Єдиний державний реєстр призовників, військовозобов'язаних та резервістів" та оновлено Закон "Про військовий обов'язок і військову службу". Зазначено, що положення про центри рекрутингу та територіальні центри комплектування і соціальної підтримки затверджуватиме Кабінет Міністрів України (КМ України), а координацію та спрямування їхньої діяльності здійснюватиме Міністерство оборони (МО). Текст: <https://pravo.ua/parlament-ukhvalyv-zakon-pro-diialnist-tsentriv-rekrutynhu-zsu/>

31. **Парфьонова А. Школа під замком: що обіцяє новий закон про шкільну безпеку [Електронний ресурс] / Альона Парфьонова // Дзеркало тижня. – 2025. – 11 груд. — Електрон. дані.** Розглянуто новий закон про безпеку в закладах загальної середньої освіти, ухвалений після резонансного інциденту зі стріляниною на подвір'ї львівської школи. Закон запроваджує обов'язковий контроль доступу, посилені вимоги до охорони та технічні засоби безпеки, фактично наближаючи школи до режимних об'єктів. Водночас звернено увагу на низку ризиків: відсутність чітких правил доступу, невизначені процедури щодо «ознак сп'яніння» та використання металодетекторів. Окремою проблемою названо фінансування, адже витрати покладено на місцеву владу без гарантій державної підтримки. Критику викликає й відсторонення батьків від участі в розробленні правил безпеки. У підсумку закон оцінено як необхідний крок уперед, але з ризиком перетворитися на декларативну або надмірно репресивну реформу без належної реалізації. Текст: <https://zn.ua/ukr/EDUCATION/shkola-pid-zamkom-shcho-obitsjaje-novij-zakon-pro-shkilnu-bezpeku.html>

32. **Прийнято закон щодо статусу та медзабезпечення військових з-поміж іноземців та осіб без громадянства [Електронний ресурс] // Юрид. газ. – 2025. – 17 груд. – Електрон. дані.** Вказано, що Верховна Рада України (ВР України) 17.12.2025 ухвалила у другому читанні та в цілому законопроект щодо правового статусу та медичного забезпечення військовослужбовців з-поміж іноземців та осіб без громадянства (№ 14052). Закон передбачає актуалізацію правового регулювання питань документування іноземців та осіб без громадянства, які в установленому порядку уклали контракт про проходження військової служби, приведення законодавства у відповідність до принципів рівності та справедливості шляхом поширення окремих соціальних гарантій на іноземців та осіб без громадянства, які проходять військову службу у складі Збройних сил України (ЗСУ), Державної спеціальної служби транспорту та Нацгвардії. Законом також передбачається визначити строки звернення за оформленням посвідки на тимчасове проживання іноземцями та особами без громадянства, які уклали контракт про проходження військової служби до прийняття цього Закону, впродовж шести місяців із дня набрання ним чинності. Також у Законі "Про соціальний і правовий захист військовослужбовців та членів їх сімей" встановлюється норма, згідно з якою його дія не поширюватиметься на іноземців та осіб без громадянства, які проходять військову службу у ЗСУ, Державній спеціальній службі транспорту та Нацгвардії, крім положень, що стосуються грошового забезпечення, медичного забезпечення та надання відпусток військовослужбовцям. Текст: <https://yur-gazeta.com/golovna/priynyato-zakon-shchodo-statusu-ta-medzabezpechennya-viyskovih-zpomizh-inozemciv-ta-osib-bez-gromady.html>

33. **Про академічну доброчесність [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 19 груд. [№ 496]. – Електрон. дані.** Подано інформацію, що Верховна Рада України (ВР України) 18.12.2025 ухвалила у другому читанні і в цілому проект Закону

про академічну доброчесність (реєстр. № 10392). Його ухвалення є важливим та історичним кроком для розвитку системи освіти і науки в Україні. Закон не має аналогів у державах європейського простору та спрямований на формування й утвердження культури академічної доброчесності відповідно до європейських стандартів у закладах освіти, наукових установах та в суспільстві загалом. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389425>

34. Про наставництво [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 19 груд. [№ 496]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що Верховна Рада України (ВР України) ухвалила у другому читанні і в цілому проєкт Закону про наставництво (реєстр. № 13200), який визначає правові, організаційні та процедурні засади державної політики у сфері наставництва. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389426>

35. Про основні засади житлової політики [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 11 груд. [№ 490]. – Електрон. дані. Йдеться про те, що Комітет Верховної Ради України (ВР України) з питань організації державної влади, місцевого самоврядування, регіонального розвитку та містобудування на засіданні 4 грудня 2025 р. розглянув підготовлений до другого читання законопроєкт про основні засади житлової політики. Зазначено, що ухвалення законопроєкту № 12377 є частиною Плану України («Ukraine Facility») у розділі «Людський капітал», реформа «Забезпечення доступу до житла» та важливим кроком для виконання зобов'язань України перед Європейським Союзом у контексті євроінтеграції. Строк виконання цього індикатора — IV квартал 2025 р. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389173>

36. Рада підтримала законопроєкт щодо використання земель резервного фонду для ветеранів і родин загиблих [Електронний ресурс] // Юрид. газ. – 2025. – 18 груд. – Електрон. дані. Вказано, що Верховна Рада України (ВР України) ухвалила за основу законопроєкт № 10027, який

встановлює, що землі з резервного фонду використовуються виключно для безоплатної передачі у приватну власність учасникам бойових дій (УБД) і сім'ям загиблих захисників держави. Як зазначається, розмір фонду утворюється під час приватизації державних і комунальних сільськогосподарських підприємств, установ та організацій і становить до 20 % площ усіх сільськогосподарських угідь, що були у постійному користуванні цих підприємств. Акцентовано, що інформація про резервний фонд земель із зазначенням цільового призначення та розмірів публікуватиметься у Державному земельному кадастрі та підлягатиме оприлюдненню. Текст: <https://yur-gazeta.com/golovna/rada-pidtrimala-zakonoproekt-shchodo-vikoristannya-zemel-rezervnogo-fondu-dlya-veteraniv-i-rodin-zag.html>

37. Рада прийняла закон щодо уточнення повноважень центрів рекрутингу [Електронний ресурс] // Юрид. газ. – 2025. – 17 груд. – Електрон. дані. Зазначено, що 16.12.2025 Верховна Рада України (ВР України) ухвалила за основу і в цілому законопроект щодо уточнення повноважень центрів рекрутингу (№ 14238), який спрямований на підвищення ефективності діяльності центрів рекрутингу Збройних Сил України (ЗСУ) щодо рекрутингу громадян на військову службу за контрактом до ЗСУ для гарантованого доукомплектування військових частин вмотивованим особовим складом. Документом внесено зміни до Закону "Про Єдиний державний реєстр призовників, військовозобов'язаних та резервістів" та Закону "Про військовий обов'язок і військову службу". Водночас передбачено, що центри рекрутингу мають інформаційно-консультаційний характер і не здійснюють військовий облік. Текст: <https://yur-gazeta.com/golovna/rada-priynyala-zakon-shchodo-utochnennya-povnovazhen-centriv-rekrutingu.html>

38. Резніченко В. Рада підтримала законопроект про нацспротив: готувати хочуть чоловіків і жінок [Електронний ресурс] / Вікторія

Резніченко // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 16 груд. — Електрон. дані. Повідомлено, що законопроект №13347 про підготовку до національного спротиву Верховна Рада України (ВР України) прийняла за основу 16.12.2025. Заступниця керівника Офісу Президента України (ОПУ) Ірина Верещук пояснила, що він передбачає навчання як добровільне, так і в межах освітніх програм; у разі ухвалення Закону в цілому навчання проходитимуть і чоловіки, і жінки на базі спеціальних Центрів підготовки, які створюють в усіх регіонах країни; керівниками та інструкторами таких Центрів мають стати ветерани війни з бойовим досвідом. Відповідно до законопроекту, Центри підготовки громадян до національного спротиву отримають право використовувати майно військових частин, громадських організацій, державних і місцевих органів влади, а також розгортати стрільбища та використовувати для навчання цивільних вогнепальну зброю. Текст: <https://focus.ua/uk/voennye-novosti/737222-pidgotovka-do-nacsprotivu-civilnih-gromadyan-rada-pidtrimala-zakonoprojekt>

39. **Середа О. Депутати ВР підтримали перейменування "копійок" на "шаги": як це працюватиме [Електронний ресурс] / Олена Середа // Дзеркало тижня. – 2025. – 18 груд. — Електрон. дані.** Йдеться про підтримку Верховною Радою України (ВР України) у першому читанні законопроекту № 14093 щодо перейменування дрібної грошової одиниці з «копійки» на «шаг». Ініціативу підтримали 264 депутати, водночас парламент вирішив скоротити підготовку документа до другого читання. Висвітлено різні позиції народних обранців: від скепсису щодо актуальності змін у фінансовій політиці до аргументів про деколонізацію та повернення до історичної традиції. Зазначено позицію НБУ про обсяг монет в обігу та передбачений законопроектом перехідний період, упродовж якого «копійки» і «шаги» існуватимуть паралельно. Текст: <https://zn.ua/ukr/ECONOMICS/deputati-vr-pidtrimali-perejmenuvannja-kopijok-na-shahi-.html>

40. Ткачук С. Нові правила для ФОПів: хто заробляє понад 1 млн грн, сплачуватиме 20 % ПДВ, — законопроект [Електронний ресурс] / Софія Ткачук // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 18 груд. — Електрон. дані. Повідомлено, що з 01.01.2027 підприємці — платники єдиного податку з доходом понад 1 млн грн будуть зобов'язані реєструватися як платники ПДВ та сплачувати 20 % податку. Законопроект також встановлює правила зміни ставки єдиного податку та визначає винятки для електронних резидентів. У пояснювальній записці до законопроекту зазначено, що його мета полягає у створенні рівних умов для ведення бізнесу та збільшенні надходжень до державного бюджету. Вказано, що запровадження обов'язкового ПДВ для платників єдиного податку має на меті зробити нелегальний обіг товарів економічно невигідним і створити рівні умови для легальних виробників та імпортерів. Очікується, що це дозволить додатково залучити до державного бюджету близько 40,1 млрд грн у 2027 р. Текст: <https://focus.ua/uk/economics/737464-pdv-dlya-fopiv-vid-1-mln-grn-shcho-zminitsya-z-2027-roku-vsi-podrobici-zakonoprojektu>

41. Шевчук А. Рада ЄС схвалила 2,3 млрд євро для України [Електронний ресурс] / А. Шевчук // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 11 груд. — Електрон. дані. Вказано, що Рада Європейського Союзу (ЄС) ухвалила рішення про виділення Україні транишу у розмірі 2,3 млрд євро в межах програми «Ukraine Facility» за результатами III кварталу 2025 р. Зазначено, що III квартал став одним із найскладніших для України у реалізації програми, бо включав низку комплексних і системних реформ. Попри це, Україна виконала 8 із 10 індикаторів. У III кварталі реалізовано важливі кроки, спрямовані на управління державними фінансами, зелений перехід та охорону довкілля, оптимізацію бізнес-середовища, фінансових ринків і судової системи. Зокрема, це кроки у таких сферах реформ: удосконалення управління державними інвестиціями; кліматична політика; розбудова циркулярної економіки; гармонізація законодавства та стандартів із ЄС; зниження

державної частки у банківському секторі; покращання планування та забезпечення оптимальних умов для залучення стратегічних інвесторів; посилення підзвітності, доброчесності та професіоналізму судової влади.

Текст: <https://ua.korrespondent.net/business/economics/4839802-rada-yes-skhvalyla-23-mlrd-yevro-dlia-ukrainy>

42. **Шевчук А. Правовий статус військових-іноземців: Рада ухвалила важливий законопроект [Електронний ресурс] / А. Шевчук // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 17 груд. — Електрон. дані.** Вказано, що Верховна Рада України (ВР України) 17.12.2025 підтримала законопроект № 14052 щодо правового статусу та медичного забезпечення військовослужбовців із числа іноземців та осіб без громадянства. Документ передбачає, що іноземні громадяни, які проходять військову службу, для підтвердження законності перебування на території України мають право на оформлення посвідки на тимчасове проживання на весь строк дії контракту, а також протягом трьох місяців після його припинення або розірвання; іноземні військовослужбовці, які служать в Україні, а також члени їхніх сімей зможуть отримати таку посвідку навіть тоді, якщо термін дії їхнього паспорта закінчився або його потрібно міняти. Законопроект також змінює ст. 3 Закону «Про соціальний і правовий захист військовослужбовців та членів їхніх сімей»: пропонується встановити, що дія Закону не поширюється на іноземних громадян та осіб без громадянства, які проходять військову службу у ЗСУ, Державній спеціальній службі транспорту або Національній гвардії, крім положень, що стосуються грошового забезпечення, надання відпусток, медичної допомоги та медичних послуг. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4841096-pravovy-status-viiskovykh-inozemtsiv-rada-ukhvalyla-vazhlyvyi-zakonoproiekt>

43. **Шевчук А. Рада підтримала перейменування копійки в шаг [Електронний ресурс] / А. Шевчук // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 18 груд. — Електрон. дані.** Вказано, що Верховна Рада України (ВР

України) підтримала у першому читанні перейменування обігової монети з «копійки» в «шаг», як запропонували в НБУ. Законопроект, зареєстрований 01.10.2025, наразі очікує на друге читання, заплановане на 27 грудня. За словами нардепів, зміна «копійки» на «шаг» стане символічним завершенням грошової реформи 1996 р. «Це рішення має не лише технічний, а й символічний зміст. «Копійка» - спадщина московської імперії та радянського минулого. Натомість «шаг» - історична українська назва, яка вживалася ще за часів Гетьманщини й Української Народної Республіки», - пояснюють ініціатори. Планується випуск лише монет 50 шагів - протягом приблизно 3 - 4 років, у кількості десятків мільйонів штук. Усі інші номінали будуть від 1 гривні і вище. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4841363-rada-pidtrymala-pereimenuvannia-kopiiky-v-shah>

44. **Щодо вдосконалення законодавства з питань проходження служби цивільного захисту, соціального захисту осіб, залучених до виконання аварійно-рятувальних та інших невідкладних робіт, а також постраждалих внаслідок небезпечних ситуацій [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 11 груд. [№ 490]. – Електрон. дані.** Подано інформацію, що у форматі відеоконференції відбулося засідання Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань екологічної політики та природокористування, на якому було розглянуто проєкт Закону про внесення змін до деяких законодавчих актів щодо вдосконалення законодавства з питань проходження служби цивільного та соціального захисту осіб, залучених до виконання аварійно-рятувальних та інших невідкладних робіт, а також постраждалих внаслідок небезпечних ситуацій (реєстр. № 14177 від 31.10.2025), внесений народним депутатом України Бондаренком О. В. та ін. Також було розглянуто проєкт закону про внесення змін до деяких законів України щодо приведення їх у відповідність із законодавством Європейського Союзу у сфері перевезення небезпечних вантажів (реєстр. № 1193-І, у редакції, доопрацьованій

Комітетом з питань транспорту та інфраструктури від 10.11.2025). Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389172>

45. **Щодо вдосконалення порядку призначення та звільнення з посад членів Кабінету Міністрів України [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 19 груд. [№ 496]. – Електрон. дані.** Подано інформацію, що Верховна Рада України (ВР України) ухвалила у другому читанні та в цілому проєкт Закону про внесення змін до деяких законодавчих актів України щодо вдосконалення порядку призначення та звільнення з посад членів Кабінету Міністрів України (реєстр. № 3195). Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389405>

46. **Щодо захисту від недобросовісних торговельних практик [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 17 груд. [№ 494]. – Електрон. дані.** Подано інформацію, що на засіданні Комітет Верховної Ради України (ВР України) з питань економічного розвитку розглянув законопроєкт про внесення змін до деяких законодавчих актів України щодо встановлення сприятливих умов для товаровиробників при реалізації харчових продуктів (реєстр. № 6068) та альтернативні до нього. Норми зазначених законопроєктів спрямовані на врегулювання відносин між постачальниками та покупцями харчових продуктів та імплементацію у національне законодавство норм деяких директив Європейського Парламенту і Ради. За підсумками засідання Комітет ухвалив рішення відхилити зазначені законопроєкти і подати на розгляд Верховної Ради України доопрацьований проєкт Закону України про внесення змін до деяких законодавчих актів України щодо захисту від недобросовісних торговельних практик у відносинах між сторонами договорів поставки сільськогосподарської продукції та харчових продуктів і рекомендувати за результатами розгляду у першому читанні ухвалити його за основу. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389321>

47. **Щодо місць поховання загиблих (померлих) осіб, які захищали незалежність, суверенітет та територіальну цілісність України** *[Електронний ресурс]* / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // **Голос України.** – 2025. – 19 груд. [№ 496]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що Верховна Рада України (ВР України) 18 грудня 2025 р. ухвалила за основу проєкт Закону про внесення змін до деяких законодавчих актів України щодо місць поховання загиблих (померлих) осіб, які захищали незалежність, суверенітет та територіальну цілісність України (реєстр. № 13693). Метою законопроєкту є впровадження єдиних підходів до створення, утримання в належному стані місць поховання загиблих (померлих) осіб, які захищали незалежність, суверенітет та територіальну цілісність України, та унормування питання створення військових меморіальних кладовищ в областях України та Автономній Республіці Крим. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389430>

48. **Щодо окремих питань підготовки громадян до національного спротиву** *[Електронний ресурс]* / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // **Голос України.** – 2025. – 18 груд. [№ 495]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що Верховна Рада України (ВР України) ухвалила за основу проєкт Закону про внесення змін до деяких законодавчих актів України щодо окремих питань підготовки громадян до національного спротиву (реєстр. № 13347). Метою законопроєкту є вдосконалення законодавства у сфері національного спротиву, формування в громадян України національно-патріотичної та оборонної свідомості, стійкої мотивації, набуття знань та практичних вмінь і навичок, необхідних для захисту Вітчизни, незалежності та територіальної цілісності України. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389359>

49. **Щодо особливостей соціального захисту членів сім'ї поліцейського, який під час виконання службових обов'язків, пов'язаних із здійсненням завдань і повноважень поліції, загинув (помер) чи**

визнаний судом безвісно відсутнім або зник безвісти за особливих обставин *[Електронний ресурс]* / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // **Голос України.** – 2025. – 19 груд. [№ 496]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що Верховна Рада України (ВР України) 17.12.2025 ухвалила за основу і в цілому проєкт Закону про внесення змін до Закону України «Про Національну поліцію» щодо особливостей соціального захисту членів сім'ї поліцейського, який під час виконання службових обов'язків, пов'язаних із здійсненням завдань і повноважень поліції, загинув (помер) чи визнаний судом безвісно відсутнім або зник безвісти за особливих обставин (реєстр. № 13649), метою якого є забезпечення ефективності в реалізації на практиці відповідних положень Закону України «Про Національну поліцію». Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389429>

50. **Щодо реалізації права на відпустку звільненим з полону військовослужбовцям** *[Електронний ресурс]* / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // **Голос України.** – 2025. – 19 груд. [№ 496]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що Верховна Рада України (ВР України) 18.12.2025 ухвалила за основу та в цілому проєкт Закону про внесення змін до Закону України «Про соціальний і правовий захист військовослужбовців та членів їх сімей» щодо реалізації права на відпустку звільненим з полону військовослужбовцям (реєстр. № 14092). Законом врегульовано питання права звільнених з полону військовослужбовців на отримання додаткової відпустки зі збереженням грошового забезпечення тривалістю 90 календарних днів без поділу на частини без умов прийняття рішення про продовження / звільнення з військової служби на момент надання такої відпустки та гарантування права таких військовослужбовців на звільнення з військової служби, передбаченого підпунктом «д» п. 2 ч. 4 ст. 26 Закону України «Про військовий обов'язок і військову службу». Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389428>

51. **Щодо удосконалення конкурентних умов виробництва електричної енергії з альтернативних джерел енергії [Електронний ресурс]** / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // **Голос України**. – 2025. – 12 груд. [№ 491]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що Комітет Верховної Ради України (ВР України) з питань енергетики та житлово-комунальних послуг на своєму засіданні розглянув підготовлений до другого читання проєкт Закону про внесення змін до деяких законів України щодо удосконалення конкурентних умов виробництва електричної енергії з альтернативних джерел енергії (реєстр. № 13219). Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389207>

52. **Щодо формування комплексної державної підтримки та підвищення соціальних гарантій для сімей з особами з інвалідністю [Електронний ресурс]** / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // **Голос України**. – 2025. – 16 груд. [№ 493]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що гід час засідання Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань соціальної політики та захисту прав ветеранів було розглянуто проєкт Закону про внесення змін до Закону України «Про державну соціальну допомогу особам з інвалідністю з дитинства та дітям з інвалідністю» щодо формування комплексної державної підтримки та підвищення соціальних гарантій для сімей з особами з інвалідністю (реєстр. № 14191), поданий народними депутатами Д. О. Гетманцевим, Г. М. Третяковою та іншими. Метою законопроєкту є створення сучасної, справедливої та гнучкої системи державної підтримки дітей з інвалідністю та осіб із інвалідністю з дитинства, що забезпечує гідний рівень життя, сприяє соціальній інтеграції, підвищує доступ до необхідних послуг і гарантує право кожної дитини та родини на всебічну підтримку. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389286>

Див. також: 1, 3, 17, 60, 69, 71, 78-79, 94-96

Парламентські комітети та фракції

53. **Відбувся круглий стіл на тему: «Оцінка безпекової ситуації у громадах: перший крок на шляху до безпечних післявоєнних виборів»** *[Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 16 груд. [№ 493]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що 12 грудня 2025 р. Комітет Верховної Ради України (ВР України) з питань організації державної влади, місцевого самоврядування, регіонального розвитку та містобудування відповідно до Плану своєї роботи на період чотирнадцятої сесії ВР України IX скликання провів круглий стіл на тему: «Оцінка безпекової ситуації у громадах: перший крок на шляху до безпечних післявоєнних виборів». Головною подією заходу стала презентація результатів аудиту безпеки в 11 територіальних громадах, який здійснювався Громадянською мережею «ОПОРА» з метою оцінки їх готовності до проведення перших післявоєнних виборів. За результатами обговорення учасники дійшли згоди щодо необхідності розробки чіткого правового механізму для аналізу безпекової ситуації в громадах, який дозволить об'єктивно визначити території, де можуть бути проведені вибори з дотриманням усіх виборчих процедур відповідно до міжнародних виборчих стандартів. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389292>*

54. **Делегація Комітету Верховної Ради України з питань екологічної політики та природокористування відвідала Парламент Швеції – Риксдаг** *[Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 16 груд. [№ 493]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що в межах офіційного візиту до Королівства Швеція делегація Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань екологічної політики та природокористування відвідала парламент Швеції - Риксдаг, де відбулася зустріч із представниками Комітету з питань довкілля та сільського господарства. Під час зустрічі учасники обговорили питання нормативно-правового регулювання управління відходами та можливості*

адаптації шведського досвіду для вдосконалення українського законодавства. Українська делегація отримала інформацію про визначення обов'язків виробників у межах системи розширеної відповідальності, механізми контролю за їх виконанням та санкції за порушення, що дозволяє створити передбачуване й ефективне середовище для залучення бізнесу до переробки відходів і розвитку циркулярної економіки. Текст:

<https://www.golos.com.ua/article/389293>

55. **Комітет з питань економічного розвитку провів слухання щодо тарифної політики державних монополій [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 17 груд. [№ 494]. – Електрон. дані.** Подано інформацію, що у Комітеті Верховної Ради України (ВР України) з питань економічного розвитку відбулися слухання на тему: «Тарифна політика державних монополій АТ «Укрзалізниця» та НЕК «Укренерго». Слухання було організовано на виконання рішення Комітету від 06.11.25 з метою пошуку можливих рішень для врегулювання нагальних проблем, що виникають у зв'язку з підвищенням тарифів. Під час слухань учасники розглянули низку ключових питань, серед яких: фінансова ситуація АТ «Укрзалізниця», експорт металобрухту, необхідність у чіткому розмежуванні функцій пасажирських і вантажних перевезень. Також обговорювали можливі механізми контролю відносин між державними монополіями та суб'єктами господарювання. Особливу увагу приділили питанням стратегічного планування, фінансової реструктуризації та пошуку збалансованих рішень, спрямованих на усунення розриву ліквідності залізничної галузі. Учасники наголосили на необхідності збереження критичної інфраструктури, оптимізації операційних процесів та зміцнення фінансової стабільності державних монополій. Текст:

<https://www.golos.com.ua/article/389328>

56. **Україна отримала від ЄС та ФАО обладнання для наукових досліджень у рибному господарстві [Електронний ресурс] / Прес-служба**

Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 19 груд. [№ 496]. – Електрон. дані. Як повідомили у Комітеті Верховної Ради України (ВР України) з питань аграрної та земельної політики, продовольча та сільськогосподарська організація ООН (ФАО) за фінансової підтримки Європейського Союзу передала Інституту рибного господарства, екології моря та океанографії України комплект сучасної техніки й наукового обладнання вартістю 135 744 доларів США, яке дасть змогу проводити сучасні дослідження на борту суден, зміцнить управління рибним господарством на основі фактичних даних і сприятиме наближенню України до стандартів ЄС. Зазначено, що навіть в умовах війни Україна залишається відданою розбудові сучасного та стійкого сектора рибного господарства, що ґрунтується на науці, прозорому врядуванні та відповідальному використанні водних ресурсів. Зміцнення спроможності наших науково-дослідних установ є надзвичайно важливим для забезпечення того, щоб політичні рішення ґрунтувалися на достовірних даних, а реформи у сфері рибного господарства популяризувались відповідно до стратегічних пріоритетів України. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389407>

57. **ФАО і Катар запускають в Україні програму з розмінування на 10 мільйонів доларів [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 17 груд. [№ 494]. – Електрон. дані.** Як повідомили у Комітеті Верховної Ради України (ВР України) з питань аграрної та земельної політики, Україна залишається однією з найбільш замінованих країн світу, тому підтримка партнерів є критично важливою для відновлення засобів до існування та продовольчої безпеки. Тож Продовольча та сільськогосподарська організація ООН (ФАО) разом із Державним фондом розвитку Катару (Qatar Fund For Development) підписали угоду вартістю 10 млн доларів для підтримки сільських громад України, що постраждали від мінної небезпеки. Програма спрямована на відновлення безпечного користування сільськогосподарськими угіддями,

відновлення засобів до існування та зміцнення стійкості фермерських господарств у найбільш постраждалих областях півдня та сходу України.

Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389326>

58. **Члени Комітету з питань економічного розвитку взяли участь у координаційній зустрічі з представниками лісової, деревообробної та меблевої галузей [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 19 груд. [№ 496]. – Електрон. дані.** Подано інформацію, що 17 грудня 2025 р., в межах діяльності Робочої групи з питань формування та реалізації державної політики в лісовій, деревообробній та меблевій галузях України, створеної при Комітеті Верховної Ради України (ВР України) з питань економічного розвитку, відбулася спільна координаційна нарада під головуванням Прем'єр-міністра України Юлії Свириденко з представниками цих галузей. Зазначено, що під час наради обговорили стан виконання лісової реформи, зокрема функціонування лісової, деревообробної та меблевої галузей в 2025 р. та плани на 2026 р. Було наголошено, що сектор є стратегічно важливим для економіки – йдеться не про експорт сировини, а про глибоку переробку, робочі місця та експорт продукції з високою доданою вартістю. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389404>

59. **Члени Комітету з питань організації державної влади в рамках візиту до Французької Республіки провели низку зустрічей з представниками регіональної, міжмуніципальної та державної влади [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 13 груд. [№ 492]. – Електрон. дані.** Повідомлено, що під час візиту відбулись зустрічі з представниками агломерацій Реймса, Монпельє, Ліона, регіону Окситанія, префектури Еро, субпрефектури Реймса та регіональної Рахункової палати Окситанії. Зустрічі з представниками агломерацій Реймса, Монпельє, Ліона були присвячені комплексному вивченню інституту агломерацій з урахуванням різних особливостей цього типу

міжмуніципального утворення в кожному регіоні та конкретних управлінських і організаційних потреб комун, які входять до їх складу. Також представники префектури Еро та субпрефектури Реймса детально висвітлили роль префектури як представника держави на рівні департаменту, окреслили повноваження префектур, систему їх утворення, функції префекта та субпрефекта, особливості здійснення контролю за законністю рішень органів місцевого самоврядування базового рівня та порядком їх оскарження, механізм розподілу державних субвенцій між комунами. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389241>

Див. також: 23-28, 35, 44, 46, 51-52, 60, 63, 70, 93-94

Народні депутати України

60. **Алексєєва І.** Міністри звітуватимуть про свою роботу перед звільненням: Рада ухвалила закон [Електронний ресурс] / Ірина Алексєєва // **Fakty.ua** : [вебсайт]. – 2025. – 17 груд. — Електрон. дані. Як повідомив народний депутат від фракції «Голос» Ярослав Железняк, члени Кабінету Міністрів України (КМ України) перед своїм звільненням повинні звітувати про свою роботу, відповідне рішення парламент прийняв на засіданні 17.12.2025. Він зазначив, що міністр, який подає у відставку за власною заявою, зобов'язаний особисто бути присутнім на засіданнях профільного комітету та парламенту, щоб звітувати про результати своєї діяльності. Також передбачена обов'язкова зустріч із усіма фракціями та групами кандидата на призначення в КМ України. Вказано, що новий порядок має на меті стабілізувати роботу виконавчої влади та забезпечити спадкоємність у реалізації державної політики під час зміни очільників міністерств. Текст: <https://fakty.ua/464605-ministry-budut-otchityvatsya-o-svoej-rabote-pered-uvolneniem-rada-prinyala-zakon>

61. **Андрій Герус: Держава розвиває розподілену генерацію, щоб підвищити енергетичну стійкість і зробити нашу енергосистему більш гнучкою** *[Електронний ресурс]* / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // **Голос України**. – 2025. – 17 груд. [№ 494]. – Електрон. дані. *Як розповів народний депутат, член фракції політичної партії «СЛУГА НАРОДУ» Андрій Герус, Україна в нинішніх умовах першочергово стимулює розвиток малої та середньої розподіленої генерації, тому що це робить нашу енергосистему більш стійкою та гнучкою, і тоді вона менше піддається ризикам пошкоджень внаслідок ворожих атак. «Малі й середні об'єкти обстріляти дуже важко, крім того, ефект від того буде відносно невеликий, тому що один малий генеруючий об'єкт не має критичного значення для енергосистеми. Тож суть у тому, щоб таких невеликих об'єктів було багато в нашій країні. Якщо це об'єкт на 1 - 5 або 10 МВт, то я б навіть сказав, що ризики його обстрілів мінімальні», — підкреслив народний депутат.* Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389331>

62. **Анонс[о]увано серію регіональних нарад щодо ефективності закону про спрощення зміни цільового призначення землі** *[Електронний ресурс]* / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // **Голос України**. – 2025. – 13 груд. [№ 492]. – Електрон. дані. *Подано інформацію, що заступник голови Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань економічного розвитку Дмитро Кисилевський анонсував серію регіональних нарад щодо ефективності закону про спрощення зміни цільового призначення землі. Він наголосив, що в умовах війни громади України мають спільний інтерес — допомагати «білому» [легальному] бізнесу, що сплачує не тільки податки, а й гідні зарплати українцям, які нікуди не виїхали.* Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389246>

63. **Будівництво ВЕС у Карпатах: Комітет ВР готує жорсткі звернення через порушення екологічних норм** *[Електронний ресурс]* // **Високий замок**. – 2025. – 12 груд. – Електрон. дані. *Йдеться про те, що*

Комітет Верховної Ради України (ВР України) з питань інтеграції України до Європейського Союзу готує звернення та законодавчі ініціативи через скандальну ситуацію із забудовою високогір'я Карпат, зокрема — на полонині Руна, проєктами вітрових електростанцій (ВЕС). Про це повідомила народна депутатка та голова Комітету Іванна Климпуш-Цинцадзе в коментарі «Еспресо.Захід». За її словами, народні депутати обурені тим, як Державна інспекція архітектури та містобудування (ДІАМ) трактує законодавство, що дозволяє інвесторам обходити важливі екологічні норми. Вказано, що Комітет планує ухвалити ґрунтовне рішення щодо подій навколо полонини Руна та інших гірських масивів, які опинилися під загрозою забудови. Народна обраниця наголосила на категоричній необхідності дотримання законодавства щодо Оцінки впливу на довкілля (ОВД) та додала, що інвестори занадто часто нехтують цим процесом або проводять його суто формально, що є неприпустимим, коли йдеться про унікальні високогірні екосистеми Карпат. Текст: <https://wz.lviv.ua/news/543994-budivnytstvo-ves-u-karpatakh-komitet-vr-hotuie-zhorstki-zvernennia-cherez-porushennia-ekolohichnykh-norm>

64. Галина Михайлюк взяла участь у церемонії вручення Нобелівської премії миру 2025 в Осло [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 11 груд. [№ 490]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що представник Президента України у Верховній Раді України (ВР України) та Голова міжпарламентської групи дружби «Україна - Норвегія» Галина Михайлюк взяла участь у церемонії вручення Нобелівської премії миру–2025 в Осло. Зауважено, що подія традиційно об'єднує представників парламентів, міжнародних організацій, дипломатичного корпусу та експертної спільноти, які працюють над питаннями миру, прав людини та глобальної безпеки. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389176>

65. Галина Михайлюк провела низку зустрічей із норвезькими парламентарями під час візиту до Осло, Норвегія *[Електронний ресурс]* / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // *Голос України*. – 2025. – 13 груд. [№ 492]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що народна депутатка України, представниця Президента України у Верховній Раді України (ВР України) Галина Михайлюк провела низку зустрічей із норвезькими парламентарями під час візиту до Осло. Під час переговорів із представниками норвезьких делегацій до Парламентської асамблеї Ради Європи, Парламентської асамблеї ОБСЄ, Міжпарламентського союзу, а також із членами Комітету закордонних справ і оборони було обговорено актуальні безпекові виклики, пріоритети підтримки України у 2026 р., а також подальшу координацію дій на міжнародних парламентських майданчиках. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389251>

66. Гірак Г. Бюджет 2026: які зарплати отримуватимуть військові, вчителі та лікарі *[Електронний ресурс]* / Галина Гірак // *Korrespondent.net* : [вебсайт]. – 2025. – 12 груд. — Електрон. дані. Вказано, що 10.12.2025 Президент України Володимир Зеленський підписав закон про Державний бюджет на 2026 рік, згідно з яким підвищення зарплат і виплат передбачено для освітян, медиків і працівників соціальної сфери; втричі (до 200 000 грн) збільшено депутатські фонди (представницькі витрати, утримання помічників, оплата поїздок тощо); підвищення зарплати військовослужбовцям не передбачено. Наведено коментарі В. Зеленського та міністра оборони Д. Шмигала щодо зарплат військових. Народного депутата, голови Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань фінансів, податкової та митної політики Данила Гетманцева, міністра освіти і науки Оксена Лісового, міністра фінансів Сергія Марченка – щодо зарплат освітян; першого заступника Міністра фінансів Романа Єрмоличева – стосовно видатків на охорону здоров'я. Текст:

<https://ua.korrespondent.net/articles/4840041-buidzhet-2026-yaki-zarplaty-otrymuvatymut-viiskovi-vchyteli-ta-likari>

67. **Гірак Г. Зміни у січні 2026: бронювання, соцвиплати, календар щеплень [Електронний ресурс] / Галина Гірак // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 19 груд. — Електрон. дані.** *Вказано, що з 01.01.2026 зросте мінімальна зарплата з 8 тис. грн до 8,647 тис. грн. У зв'язку з цим зміниться й сума, яку підприємство, визнане критичним, має сплачувати своїм військовозобов'язаним працівникам - збільшиться до 21 600 грн. Якщо підприємство не в змозі забезпечити такий розмір зарплати для військовозобов'язаних, воно втратить право бронювати їх. У Держбюджеті на 2026 р. не передбачено збільшення грошового забезпечення для військовослужбовців; заплановано підвищення зарплат для освітян (на 30 %, а з 1 вересня - ще на 20 %) і медиків (до 35 тис. грн.), а також - додаткових виплат народним депутатам. Як зазначив член Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань антикорупційної політики Анатолій Бурміч, базовий оклад депутатам збільшили лише на 3 тис. грн, решта коштів – на представницькі витрати та утримання свого штату (водіїв, помічників тощо). Йдеться також про грошове забезпечення військовослужбовців, пенсійні виплати, збільшення допомоги на дітей (виплати при народженні, щомісячну допомогу на догляд за дитиною до однорічного віку, програми «ЄЯсла», «Пакунок школяра»). Окреслено умови нової програми щорічних обстежень для громадян віком від 40 років, вартість якої покриватиме держава.* Текст:

<https://ua.korrespondent.net/articles/4841649-zminy-u-sichni-2026-bronuivannia-sotsvyplaty-kalendar-sheplen>

68. **Голова Комітету з питань економічного розвитку Дмитро Наталуха виступив на Demine Ukraine Forum 2025 [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 12 груд. [№ 491]. – Електрон. дані.** *Подано інформацію, що голова Комітету*

Верховної Ради України (ВР України) з питань економічного розвитку Дмитро Наталуха взяв участь у третьому щорічному «Demine Ukraine Forum 2025», який відбувся 5 грудня у Києві. Захід організовано Міністерством економіки, довкілля та сільського господарства спільно з Центром гуманітарного розмінування, за підтримки ПРООН та фінансування урядів Норвегії та Нідерландів. Форум – ключовий майданчик для обговорення нових підходів до гуманітарного розмінування та відновлення українських територій, який об'єднав представників уряду, міжнародних організацій, донорських інституцій, бізнесу, операторів протимінної діяльності, виробників техніки та інноваторів. «Історично протимінна діяльність в Україні сприймалася суто як питання безпеки та гуманітарної політики, – розповів Дмитро Наталуха. Сьогодні ми вже можемо говорити абсолютно впевнено: гуманітарне розмінування - це інструмент економічного розвитку з вимірюваною віддачею, а не просто стаття витрат». Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389215>

69. Данило Гетманцев: Додаткові 30 млрд грн, отримані як податки від надприбутків банків, будуть спрямовані на фінансування армії [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 16 груд. [№ 493]. – Електрон. дані. Як заявив народний депутат, член фракції політичної партії «СЛУГА НАРОДУ» Данило Гетманцев, ухвалений у другому читанні законопроект № 14097, що стосується особливостей оподаткування банків податком на прибуток у 2026 р., — це частина бюджетного пакета на наступний рік. Він наголосив, що отримані додаткові кошти в сумі 30 млрд грн будуть спрямовані на фінансування нашої армії. За словами Д. Гетманцева, документ також містить норми щодо покращання інституту Клубу білого бізнесу. «Крім того, законопроект усуває деякі недоречності податкового законодавства, що однозначно його вдосконалить», — підсумував народний депутат. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389296>

70. **Доступність ліків на прифронтових територіях та євроспільні закупівлі обговорили в Комітеті з питань здоров'я нації [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 16 груд. [№ 493]. – Електрон. дані.** Як повідомив голова Комітету Михайло Радуцький, на засіданні Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань здоров'я нації, медичної допомоги та медичного страхування за участі депутатів, міністра охорони здоров'я Віктора Ляшка, керівника медичних сил Збройних сил України (ЗСУ) Анатолія Казмірчука, голови департаменту охорони здоров'я Міністерства оборони України Дмитра Самофалова, голови Національної служби здоров'я України (НСЗУ) Наталії Гусак і генерального директора ДП «Медичні закупівлі України» (МЗУ) Олега Кльоца, обговорили питання доступності лікарських засобів на прифронтових територіях, запровадження терміна «неякісні лікарські засоби» та спільних закупівель ліків із країнами ЄС. М. Радуцький також повідомив, що до Комітету звернувся міський голова Львова щодо запровадження пілотного проєкту постачання медпрепаратів для пацієнтів із онкологічними та онкогематологічними захворюваннями до онкоцентру Першого Територіального медичного об'єднання (ТМО) Львова. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389299>

71. **Євгенія Кравчук: Україна розширила кількість мов, що перебувають під захистом [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 16 груд. [№ 493]. – Електрон. дані.** Як розповіла народна депутатка, член фракції політичної партії «СЛУГА НАРОДУ» Євгенія Кравчук, Верховна Рада України (ВР України) ухвалила в цілому законопроект № 14120, який стосується змін через оновлення перекладу Європейської хартії регіональних або міноритарних мов. Таким чином в Україні розширено кількість мов, що перебувають під захистом. Політикиня уточнила, що загалом у Хартії буде 18 мов, які справді

потребують державної підтримки в Україні. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389294>

72. **Здоровило Т. "Треті особи" внесли мільйони застави за нардепку Скороход [Електронний ресурс] / Тарас Здоровило // Україна молода. – 2025. – 15 груд. – Електрон. дані.** Наведено коментар адвоката народної депутатки Ганни Скороход Олега Бургели, який повідомив, що за неї "треті особи" внесли заставу в 3 млн 28 тис. грн. Наразі народна депутатка перебуває у Києві з електронним браслетом, і за словами адвоката, він вже оскаржив запобіжний захід і просить суд зменшити суму застави та зняти засіб контролю. Зазначено, що раніше обрали запобіжні заходи у вигляді застав двом іншим фігурантам справи - помічнику Ганни Скороход та ймовірному спільнику, яких підозрюють у тому, що вони нібито взяли 250 тис. доларів за "домовленість" про санкції РНБО проти компанії-конкурента. Текст: <https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/192696/>

73. **Знась І. Безугла заблокувала трибуну ВРУ. Засідання не можуть почати повноцінно [Електронний ресурс] / Ірина Знась // Дзеркало тижня. – 2025. – 16 груд. — Електрон. дані.** Йдеться про інцидент у Верховній Раді України (ВР України), коли народна депутатка Мар'яна Безугла заблокувала парламентську трибуну перед початком засідання 16 грудня. Вона заявила, що таким чином протестує та вимагає звільнення Головнокомандувача ЗСУ Олександра Сирського, хоча це рішення не належить до повноважень парламенту. Дії Безугої унеможливили повноцінний початок роботи парламенту та спричинили конфлікти з іншими депутатами. Зокрема, з трибуни було зірвано плакати, а між народними обранцями сталися сутички. Попри неодноразові заклики спікера Руслана Стефанчука припинити блокування, депутатка відмовилася. У результаті голова Верховної Ради оголосив перерву та скликав керівників фракцій на нараду. Текст: <https://zn.ua/ukr/POLITICS/bezuhla-zablokuvala-tribunu-vru-zasidannja-ne-mozhut-pochati-povnotsinno.html>

74. **Іванна Климпуш-Цинцадзе взяла участь у 14-й сесії Парламентської асамблеї України та Польщі** *[Електронний ресурс]* / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // **Голос України. – 2025. – 13 груд. [№ 492]. – Електрон. дані.** Подано інформацію, що голова Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань інтеграції України до ЄС Іванна Климпуш-Цинцадзе взяла участь у роботі 14-ої сесії Парламентської асамблеї України і Республіки Польща. Українська політикиня наголосила, що для України європейська інтеграція — це гарантія безпеки, стійкості та стабільності. «Але це також і про реальні стандарти життя для кожного громадянина, і про символ, обіцянку майбутнього для людей, які живуть у війні», — сказала вона. За її словами, Україна дуже цінує те, що під час головування Польщі в ЄС було пріоритезовано питання розширення ЄС та безпекові питання — те, що важливо для Польщі, України і для всього регіону. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389242>

75. **Іванна Климпуш-Цинцадзе обговорила євроінтеграцію та підтримку України із Послом Австрії в Україні Робертом Мюллером** *[Електронний ресурс]* / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // **Голос України. – 2025. – 19 груд. [№ 496]. – Електрон. дані.** Подано інформацію, що голова Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань інтеграції України до ЄС Іванна Климпуш-Цинцадзе зустрілася із Надзвичайним і Повноважним Послом Австрії в Україні Робертом Мюллером. Сторони обговорили продовження та посилення підтримки України з боку ЄС, європейську інтеграцію, ухвалення репараційної позики ЄС за рахунок заморожених російських активів, а також внутрішньополітичну ситуацію в Україні. У контексті європейської інтеграції обговорили приведення законодавства України у відповідність до права ЄС. Голова Комітету зазначила, що деякі сфери будуть особливо складними у процесі адаптації і потребуватимуть перехідного періоду. Під час зустрічі йшлося і про внутрішньополітичну ситуацію в Україні. І. Климпуш-Цинцадзе наголосила,

що через атаки на антикорупційні органи влітку та корупційні скандали в уряді цієї осені Україна має наполегливо працювати, щоби відновити довіру громадян і міжнародних партнерів. Текст:

<https://www.golos.com.ua/article/389357>

76. **Іванна Климпуш-Цинцадзе: Внутрішні реформи в ЄС та реформи в країнах-кандидатах мають відбуватися одночасно** *[Електронний ресурс]* / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // **Голос України.** – 2025. – 16 груд. [№ 493]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що голова Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань інтеграції України до ЄС Іванна Климпуш-Цинцадзе взяла участь у дискусії щодо майбутнього головування трійки у Раді ЄС — Литви, Ірландії та Греції. Українська політикиня у своєму виступі наголосила на необхідності швидкості та якості у процесі євроінтеграції України. За її словами, ці два компоненти не повинні бути взаємовиключними ні в Україні, ні всередині самого Євросоюзу. Вона зауважила, що після повномасштабного вторгнення РФ в Україну Європейський Союз пережив тектонічний зсув у своїй політиці, адже вже за кілька місяців відбулося усвідомлення, що розширення ЄС — це питання його здатності бути глобальним геополітичним гравцем. Підсумовуючи, голова Комітету зазначила, що досвід Литви, Ірландії та Греції є важливим у пошуку відповідей на виклики, які постають: «Трійка представляє різні частини Європи і має унікальний досвід того, як трансформувалися країни під час вступу до ЄС, які зміни це принесло. Тож, можливо, вони могли б запропонувати відповіді на ті питання, без вирішення яких ні Україна, ні будь-яка інша держава не зможе вступити до ЄС». Текст:

<https://www.golos.com.ua/article/389287>

77. **Ірина Бо[р]зова: Держава оперативно реагує на нові виклики в соціальній сфері й намагається надати максимальну підтримку тим, хто її потребує** *[Електронний ресурс]* / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // **Голос України.** – 2025. – 18 груд. [№ 495]. – Електрон. дані. Як

розповіла народна депутатка, член фракції політичної партії «Слуга народу» Ірина Борзова, в Україні з кожним днем зростає навантаження на соціальну систему як у громадах, так і на державному рівні, адже збільшується кількість людей, які потребують уваги, підтримки та соціальної допомоги. Вона наголосила, що перед державою постають нові виклики, що вимагають нових підходів, і наразі триває робота над тим, щоб усі, хто потребує підтримки, її отримав. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389366>

78. Ірина Борзова: Загальнонаціональна хвилина мовчання повинна мати єдині правила та єдину систему оповіщення [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 19 груд. [№ 496]. – Електрон. дані. Як розповіла народна депутатка, член фракції політичної партії «Слуга народу» Ірина Борзова, український парламент проголосував у першому читанні за законопроект № 14144, який передбачає встановлення на законодавчому рівні загальнонаціональної хвилини мовчання як щоденного пам'ятного заходу. Вона додала, що також до загальнонаціональної хвилини будуть залучатися медіа. «Важливо, що для вшанування пам'яті можна буде використовувати систему оповіщення саме у громадах. До хвилини мовчання зранку повинні долучатися у кожному місті й селі України, у кожному колективі й на кожному підприємстві. Ми повинні щодня пам'ятати ціну свободи, ціну українського життя», — наголосила народна депутатка. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389435>

79. Ірина Борзова: Парламент розширює можливості певних категорій молодих людей отримати безоплатну правничу допомогу [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 16 груд. [№ 493]. – Електрон. дані. Як розповіла народна депутатка, член фракції політичної партії «СЛУГА НАРОДУ» Ірина Борзова, Верховна Рада України (ВР України) працює над питанням розширення можливостей молодих людей отримати безоплатну вторинну правничу допомогу [БВПД], зокрема йдеться про дітей-сиріт і дітей,

позбавлених батьківського піклування. Вона наголосила, що саме таку норму містить законопроект № 14098, який був підтриманий Комітетом із питань молоді та спорту. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389295>

80. **Майже півтори тисячі ветеранів і членів їхніх сімей цього року створили свій бізнес — нардеп Олена Шуляк [Електронний ресурс] // Високий замок. – 2025. – 15 груд. – Електрон. дані.** Згідно із повідомленням партії «Слуга народу» цьогоріч 1442 ветеранів і членів їхніх сімей отримали гранти за державною програмою «Власна справа» на загальну суму понад 694 млн грн. Це зі свого боку дало змогу створити 2802 нових робочих місць. Вказано, що вже з наступного року українська влада розширює цю програму, збільшуючи суми виплат. Розширено також підтримку для ветеранів, ветеранок та їхніх родин. Тепер гранти можуть отримувати їхні батьки, дорослі діти, а також люди з інвалідністю внаслідок війни. Водночас сім'ям загиблих захисників і захисниць надаватимуть до 1 млн грн за умови створення чотирьох робочих місць. Як зазначила народна депутатка, голова партії «Слуга народу» Олена Шуляк, подібні ініціативи й надалі відіграватимуть важливу роль у зміцненні добробуту громадян і формуванні фінансової стабільності в країні. Текст: <https://wz.lviv.ua/news/544125-tsohorich-1442-veteraniv-ta-chleniv-ikhnikh-simej-otrymaly-hranty-za-derzhavnoi-prohramoi-vlasna-sprava-2>

81. **Максим Перебийніс: Державна програма безплатного скринінгу допоможе на ранніх етапах виявляти небезпечні захворювання [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 18 груд. [№ 495]. – Електрон. дані.** Як розповів народний депутат, член фракції політичної партії «Слуга народу» Максим Перебийніс, на тлі повномасштабного російського вторгнення в Україні зросли ризики серцево-судинних захворювань, діабету, загострилися проблеми ментального здоров'я, тому державна програма «Скринінг здоров'я 40+» дуже вчасна і важлива. Він додав, що в межах аналізів буде проводитися

ліпідограма, визначення глікованого гемоглобіну, показників креатиніну й альбуміну в сечі тощо. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389367>

82. Михайло Радуцький: Україна здатна стати не лише споживачем, а й надійним хабом для європейської фармацевтичної безпеки [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 11 груд. [№ 490]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що народний депутат України Михайло Радуцький взяв участь у міжнародній конференції «UA-EU: Стратегічне партнерство у фармацевтичному секторі». «Акт про критичні ліки ЄС, локалізація виробництва в Україні, страхування військових ризиків, Twinning-проект зі створення Української фармацевтичної агенції. Ці та інші питання обговорили сьогодні на міжнародній конференції», – про це розповів він. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389178>

83. Наступного року українська влада збільшує фінансування ветеранської політики — нардеп Олена Шуляк [Електронний ресурс] // Високий замок. – 2025. – 12 груд. – Електрон. дані. Йдеться про те, що у Державному бюджеті на 2026 рік, ухваленому Верховною Радою України (ВР України), передбачено майже 19 млрд грн на ветеранську політику, заходи підтримки ветеранів, зокрема, психологічну допомогу, професійну адаптацію, спортивні програми та впровадження нових напрямів. Значна частина фінансування в 2026 р. піде на реабілітацію та підтримку військових, розвиток мережі ветеранських просторів. За словами народної депутатки, голови партії «Слуга народу» Олени Шуляк, «ветеранська політика сьогодні є одним із ключових напрямів, на яких зосереджена увага Президента України Володимира Зеленського, Першої леді Олени Зеленської, Офісу Президента, уряду, парламенту та нашої політичної сили „Слуга Народу“. Українські воїни потребують не декларацій, а реальних рішень, конкретних інструментів і нових можливостей. Кожен ветеран має отримати шанс реалізувати себе. Інвестиції в повернення ветеранів до повноцінного життя — це вклад у

майбутнє держави: кожна гривня, спрямована на підтримку наших захисників, працює на економіку. Саме тому влада системно створює умови для якісної адаптації, ефективної реабілітації, професійного зростання та добробуту кожного ветерана і кожної ветеранки». Текст: <https://wz.lviv.ua/news/543991-u-derzhavnomu-biudzheti-na-2026-rik-iakyneshchodavno-ukhvalyla-verkhovna-rada-peredbacheno-maizhe-19-mlrd-hrn-na-veteransku-polityku>

84. **Олександр Мережко провів зустріч з делегацією директорів департаментів з питань Східної Європи міністерств закордонних справ Нордично-Балтійської вісімки [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 13 груд. [№ 492]. – Електрон. дані.** Подано інформацію, що 11 грудня 2025 р. відбулася зустріч голови Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань зовнішньої політики та міжпарламентського співробітництва Олександра Мережко з делегацією директорів департаментів з питань Східної Європи міністерств закордонних справ Нордично-Балтійської вісімки. Співрозмовники обговорили поточну безпекову ситуацію в Україні, перспективи припинення вогню та мирного процесу, зокрема можливі дієві гарантії безпеки для України, санкційну політику у відношенні держави-агресора та використання заморожених активів РФ для відновлення економіки і критичної інфраструктури України. Окрему увагу приділили обговоренню підтримки трансатлантичної єдності, європейської та євроатлантичної інтеграції України, зокрема перспективам відкриття першого кластеру у переговорах із Європейським Союзом (ЄС), та боротьби з корупцією в нашій державі. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389213>

85. **Олексій Леонов: Бюджет наступного року — це збалансований документ, основна увага в якому зосереджена на фінансуванні сфери оборони [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 17 груд. [№ 494]. – Електрон. дані.** За

словами народного депутата, члена фракції політичної партії «СЛУГА НАРОДУ», важливим є прогнозований показник інфляції, який становитиме майже 9,9 %. Курс долара на наступний рік закладений на рівні 45,7 грн. Олексій Леонов нагадав, що наступного року вже вчетверте під час війни заплановано індексацію пенсій для пенсіонерів, що охопить майже 10 млн громадян. «Також зросте середня зарплата, за прогнозом, вона становитиме приблизно до 30 тисяч гривень, тобто плюс 16 %. Мінімальна зарплата зросте до 8 650 гривень. Буде підвищена зарплата для наших вчителів і лікарів. Удвічі збільшена стипендія для студентів, і на це закладено майже 6,6 мільярда. Також Міністерство охорони здоров'я гарантує проведення чеканів для приблизно 4 мільйонів наших українців віком понад 40 років», — наголосив парламентарій. Текст:

<https://www.golos.com.ua/article/389332>

86. **Олена Шуляк: Прифронтові громади залишаються у фокусі уваги держави й отримують значну підтримку [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 18 груд. [№ 495]. – Електрон. дані.** Як розповіла народна депутатка, член фракції політичної партії «Слуга народу» Олена Шуляк, сьогодні особлива увага держави звернена на прифронтові громади, яким надається всебічна допомога. Вона зауважила, що виділено 230 громад, які потребують щоденної підтримки, і їм будуть спрямовані відповідні кошти з Резервного фонду. Перший трани становив майже 1 млрд грн. За її словами, загалом всеохопна підтримка від держави сьогодні насамперед спрямована на жителів прифронтових територій. Паралельно жителям прифронтових громад надаються можливості пільгової іпотеки — працює окремий компонент програми «ЄОселя», коли держава компенсує перший внесок у розмірі 70 %, а всі платежі першого року також відшкодовуються на 70 %. І держава видає по 40 тис. грн для оформлення такої іпотечної угоди. О. Шуляк додала, що бізнес із прифронтових територій отримує пільги зі сплати земельного

податку та податку на нерухомість, а підприємства, які працюють в аграрному секторі, отримують гранти на переробку продукції. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389365>

87. Приблизно 3,5 тисячі родин ВПО наступного року зможуть скористатися новою програмою «Житловий ваучер» [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 16 груд. [№ 493]. – Електрон. дані. Як розповіла народна депутатка, член фракції політичної партії «СЛУГА НАРОДУ» Олена Шуляк, на наступний рік у проєкті державного бюджету передбачено кошти на нову програму «Житловий ваучер» для тих людей, у яких житло залишилося на тимчасово окупованій території (ТОТ). Вона зазначила, що за попередніми підрахунками, таким правом зможуть скористатися приблизно 3,5 тис. родин. На її думку, доходи від заморожених російських активів і самі російські активи мають першочергово витратитися саме на фінансування житлової програми. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389298>

88. Ростислав Тістик: Наступного року надходження до бюджетів громад від ПДФО зростуть до 64 % [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 17 груд. [№ 494]. – Електрон. дані. Як розповів народний депутат, член фракції політичної партії «СЛУГА НАРОДУ» Ростислав Тістик, Державний бюджет на 2026 рік ухвалено з урахуванням пропозицій щодо виділення додаткових коштів на закупівлю зброї, збільшення до 64 % надходжень місцевим бюджетам від ПДФО, а також додаткового фінансування для освітян на 4,8 млрд грн. Він уточнив, що вже з 1 січня зарплати вчителям зростуть на 30 %, а з 1 вересня наступного року ще додатково на 20 %. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389330>

89. Сергій Бабак — про підвищення зарплат педагогам, воєнні виклики та ШІ у навчанні [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 16 груд. [№ 493]. –

Електрон. дані. Наведено коментарі голови Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань освіти, науки та інновацій Сергія Бабака щодо ключових бюджетних рішень в освіті, планів щодо оплати праці педагогів, особливостей вступної кампанії під час війни, оновленні предмета «Захист України», освітніх можливостей для ветеранів та роль штучного інтелекту в навчанні. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389291>

90. **Ткачук С. Комунальні рахунки зростуть: нардеп заявив, що МВФ "дотисне" Україну і пільгові тарифи скасують [Електронний ресурс] / Софія Ткачук // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 17 груд. — Електрон. дані.** Як повідомив заступник голови Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань енергетики та житлово-комунальних послуг Андрій Жупанин, утримання занижених тарифів для населення нині фактично відбувається коштом державного бюджету. Водночас можливості бюджету обмежені, і держава не здатна й надалі компенсувати різницю між ринковою та пільговою вартістю комунальних ресурсів. За словами народного депутата, питання перегляду тарифної політики безпосередньо пов'язане з новою програмою співпраці України з МВФ. Йдеться про 4-річну програму фінансової підтримки обсягом 8,1 млрд доларів, кошти в межах якої надаватимуться поетапно — залежно від виконання Україною взятих на себе зобов'язань. Одним із ключових пунктів програми є енергетичний блок, який передбачає поступову відмову від спеціальних, занижених цін на електроенергію, газ і тепло для населення. За словами А. Жупанина, до середини 2026 р. уряд має розробити покроковий план відмови від спеціальних цін на всі три види комунальних ресурсів. Паралельно держава повинна підготувати механізми захисту найбільш вразливих верств населення від зростання фінансового навантаження. Водночас, реалізація таких змін потребуватиме коригування законодавства, адже наразі в Україні діє пряма заборона на підвищення тарифів на електроенергію та газ для населення, а

фактично — і на тепло. Текст: <https://focus.ua/uk/economics/737365-cini-na-komunalni-poslugi-zrostut-nardep-poyasniv-vimogi-mvf-shchodo-tarifiv>

91. Ткачук С. Раду закликали перевірити діяльність Безуглої: завдає шкоди нацбезпеці України, — петиція [Електронний ресурс] / Софія Ткачук // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 11 груд. — Електрон. дані. Повідомлено, що на сайті Верховної Ради України (ВР України) з'явилася електронна петиція, автор якої вимагає створення тимчасової слідчої комісії (ТСК) для розслідування можливого завдання шкоди національній безпеці народною депутаткою Мар'яною Безуглою. У зверненні стверджено, що її публічна діяльність могла сприяти ворогу та підривати обороноздатність України. Автор петиції наголосив, що публічні заяви та дописи М. Безуглої, особливо у 2022 - 2024 рр., нібито підривали обороноздатність держави, розколювали суспільство та дискредитували український парламент. На думку ініціатора, діяльність депутатки має ознаки цілеспрямованої інформаційної кампанії, вигідної російському агресору, послаблює суспільство та робить його більш вразливим до зовнішнього впливу. Також вказано, що дописи М. Безуглої активно підхоплюють російські та проросійські телеграм-канали, які використовують їх для дискредитації Збройних сил України (ЗСУ) та української влади. Наведено інформацію про автора петиції Є. Є. Олексенка — лейтенанта ЗСУ, учасника російсько-української війни. Текст: <https://focus.ua/uk/politics/736555-radu-zaklikali-pereviriti-diyalnist-bezugloji-zavdaye-shkodi-nacbezpeci-ukrajini-peticiya>

92. Ткачук С. Удари по ключових підстанціях Києва: цієї зими столиця буде без світла, — експерт [Електронний ресурс] / Софія Ткачук // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 12 груд. — Електрон. дані. Зазначено, що у Києві електропостачання обмежують довше, ніж у західних регіонах України, через пошкодження критично важливих підстанцій і обмежену можливість передавання електроенергії. Столиця отримує енергію з двох атомних станцій, і пошкодження ключових об'єктів не дає змоги швидко

компенсувати дефіцит. Як розповів у коментарі "Телеграфу" народний депутат і перший заступник голови Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань енергетики та житлово-комунального господарства Олексій Кучеренко, різниця в тривалості відключень пояснюється технічними особливостями мережі. Хоч система енергопостачання єдина, її пропускна здатність у різних регіонах сильно відрізняється. О. Кучеренко також зазначив, що найскладніша ситуація спостерігається у прифронтових і прикордонних областях — Чернігівській, Сумській, Дніпропетровській, Запорізькій та Херсонській. Там удари по енергомережах повторюються постійно, а відновлювальні роботи ускладнюють загрози для ремонтних бригад. Текст: <https://focus.ua/uk/economics/736673-vidklyuchennya-svitla-v-kiyevi-nardep-poyasniv-prichini-trivalih-obmezhen-shcho-vidomo>

93. Ткачук С. Хто стане новим головою "Слуги народу": Гончаренко розкрив ім'я потенційного лідера [Електронний ресурс] / Софія Ткачук // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 12 груд. — Електрон. дані. Як повідомив народний депутат від "Європейської солідарності" ("ЄС") Олексій Гончаренко, першого віцеспікера Верховної Ради України (ВР України) Олександра Корнієнка можуть призначити новим головою партії "Слуга народу" ("СН"). Він уточнив, що 17.12.2025 заплановано з'їзд партії, на якому й мають ухвалити рішення щодо керівництва. За його словами, чинна голова Олена Шуляк перебуває на цій посаді вже два терміни, тому в політичній силі готуються до зміни очільника. Наведено стислу інформацію про О. Корнієнка. Текст: <https://focus.ua/uk/politics/736719-hto-stane-novim-golovoyu-slugi-narodu-goncharenko-rozkriv-im-ya-potenciynogo-lidera>

94. Трембач А. Перейменування "копійки": комітет Ради підтримав законопроект [Електронний ресурс] / Андрій Трембач // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 16 груд. — Електрон. дані. Як повідомив голова Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань фінансів, податкової та митної політики, депутат "Слуги народу" ("СН") Данило

Гетманцев у своєму "Telegram", Комітет рекомендував парламенту ухвалити законопроект про перейменування монети "копійки" на "шаг" за основу і в цілому. Зазначено, що раніше голова Національного банку України (НБУ) Андрій Пишний повідомив, що нові монети, які будуть відомі під історичним українським терміном "шаг", ознаменують собою черговий крок у бік від РФ за майже чотири роки після повномасштабного вторгнення Москви. Він розраховував, що заміну "копійки" на "шаг" буде реалізовано до кінця 2025 р. Співвідношення між копійкою та шагом дорівнюватиме 1:1, і монети нового й старого дизайну перебуватимуть в обігу паралельно. Водночас НБУ прогнозує, що введення 50 шагів не вимагатиме додаткових витрат — лише операційних, пов'язаних із виготовленням монет. Текст: <https://focus.ua/uk/economics/737021-pereymenuvannya-kopiyki-komitet-radi-pidtrimav-zakonoprojekt>

95. **Трембач А.** Рада встановила хвилину мовчання на законодавчому рівні [Електронний ресурс] / Андрій Трембач // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 16 груд. — Електрон. дані. Як повідомив народний депутат "Голосу" Ярослав Железняк у своєму "Telegram", Верховна Рада України (ВР України) проголосувала за основу законопроект № 14144 щодо вшанування пам'яті співвітчизників, які загинули внаслідок збройної агресії РФ. Ним передбачено запровадження загальнонаціональної хвилини мовчання як щоденного заходу вшанування пам'яті на законодавчому рівні. Законопроектом визначено обов'язок органів влади та місцевого самоврядування забезпечувати інформування про її проведення через медіа та системи оповіщення цивільного захисту. Серед завдань законопроекту - сприяння формуванню культури пам'яті та поширенню ритуалу хвилини мовчання у громадському та корпоративному середовищі, а також посилення суспільної єдності та взаємної відповідальності у час війни. Текст: <https://focus.ua/uk/ukraine/737153-rada-vstanovila-hvilinu-movchannya-na-zakonodavchovomu-rivni>

96. Ханас О. Працюватимуть по-новому: Рада збирається врегулювати діяльність ріелторів [Електронний ресурс] / Оксана Ханас // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 18 груд. — Електрон. дані. Зазначено, що діяльність ріелторів планують упорядкувати на законодавчому рівні. Уже до кінця року Верховна Рада України (ВР України) планує створити робочу групу, яка напрацьовуватиме відповідні рішення. Такий крок передбачено законопроектом № 12377, повідомила голова Комітету ВР України з питань організації державної влади, місцевого самоврядування, регіонального розвитку та містобудування, голова партії "Слуга народу" ("СН") Олена Шуляк. Вона наголосила, що до врегулювання проблемних питань, пов'язаних із ріелторською діяльністю, парламент приступить уже після остаточного ухвалення законопроекту "Про основні засади житлової політики". За словами О. Шуляк, зараз в Україні може налічуватися до 40 тис. ріелторів, які працюють з питань оренди та купівлі-продажу житла; невідомо, наскільки якісно ці фахівці надають свої послуги, і чи можуть клієнти отримати їх (послуги) якісно, прозоро та за виправдану ціну, що відображає обсяг роботи та рівень відповідальності ріелтора, а не просто доступ до інформації. Текст: <https://focus.ua/uk/economics/737455-diyalnist-rieltoriv-v-ukrajini-verhovna-rada-gotuye-novi-pravila>

97. Ханас О. 13 % житла повністю зруйновано війною: скільки українців залишилися без дому [Електронний ресурс] / Оксана Ханас // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 16 груд. — Електрон. дані. Як повідомив заступник міністра розвитку громад і територій Артем Рибченко на VIII німецько-українському економічному форумі в Берліні, за чотири роки після початку повномасштабного вторгнення ЗС РФ в Україну в країні знищено або зруйновано 13 % житла, а близько 3 млн українців, які залишилися без даху над головою, шукають і чекають на нові домівки. Він констатував, що щодня Україна втрачає людей, інфраструктуру і час, адже до війни вона була молодого і перспективною країною. За його словами, Німеччина зараз є для

України партнером і стратегічно важливою країною, і німецький бізнес має ще більше заходити в нашу країну, яка готова бути дуже відкритою, корисною та прозорою для цього. Як зазначила народна депутатка Олена Шуляк, країні потрібно щонайменше 86 млрд доларів на відновлення житла, втраченого внаслідок воєнних дій. Вона вказала, що до повномасштабного вторгнення Україна вводила в експлуатацію в середньому 9 – 10 млн кв. м житла на рік, а за три з гаком роки РФ зруйнувала обсяг житла, яке б будувалося не менше шести років. На підставі заяв, поданих громадянами через застосунок "Дія" (а їх уже понад 850 тис. станом на літо 2025 р.), у країні зруйновано або пошкоджено понад 60 млн кв. м житла. Розглянуто, як наразі в Україні вирішується питання житла. Текст: <https://focus.ua/uk/economics/737024-vidnovlennya-ukrajini-skilki-ukrajinciv-vtratili-svoye-zhitlo>

98. Члени Комітету з питань інтеграції України до ЄС зустрілися із делегацією Північно-Балтійської вісімки [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 13 груд. [№ 492]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що члени Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань інтеграції України до ЄС зустрілися із директорами департаментів Східної Європи Міністерств закордонних справ країн Північно-Балтійської вісімки, які перебувають із робочим візитом у Україні. Голова Комітету Іванна Климпуш-Цинцадзе подякувала делегації за візит до України. Вона відзначила увагу делегації до представників різних політичних сил, наголосивши на важливості широкого діалогу. Сторони обговорили ключові виклики, з якими Україні доводиться мати справу під час війни. Голова Комітету зазначила, що Балтійські та північноєвропейські держави добре розуміють ці виклики і те, що Україна бореться не лише за свою свободу і безпеку, а за безпеку всього континенту. Вона закликала працювати з їхніми суспільствами та з іншими державами,

доносячи правду про Україну й необхідність спільних, скоординованих дій у протистоянні російській агресії. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389250>

99. Юлія Гришина: Уже з 1 січня в освітян на 30 % зросте заробітна плата [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 16 груд. [№ 493]. – Електрон. дані. Як розповіла народна депутатка, член фракції політичної партії «СЛУГА НАРОДУ» Юлія Гришина, в ухваленому державному бюджеті наступного року передбачено підвищення заробітних плат освітянам. З її слів, уже з 1 січня вони зростуть на 30 %, а 1 вересня буде другий етап підвищення. Вона наголосила, що парламент не погоджується на будь-які норми, що можуть бодай якось негативно вплинути на становище українських освітян. «Наше основне завдання — їх повна підтримка. І тому ми даємо доручення Уряду розробити зміни до системи оплати праці вчителів, щоб молодь йшла в цю професію», — підкреслила народна депутатка. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/389297>

Див. також: 26, 28, 43-44, 52

**Підготовлено Відділом інформаційного забезпечення органів влади
Національної бібліотеки України імені Ярослава Мудрого**

Відповідальний за випуск: Зайченко Н. Я.

22 грудня 2025 р.